
 

SKOLEBESTYRELSEN 

       SNEJBJERG SKOLE 

Tirsdag den 10.05.22 

STED: Mødelokale ved administrationen TID: 18.30 -21.00 

Fmd. initialer: AMV 

Til stede: 

Niels Røjkjær Dalmose (ND), Trine 

Hvidbjerg Kryger-Jensen (TJ) Tanja 

Wøldike Møller Madsen (TM), Anja 

Møller-Vestfal (AMV), Marlene 

Damgaard (MD), Monika Bukhave 

Fruergaard (MF), Lene Roesen Stagstrup 

(LS), Vibeke Buskbjerg (VB), Brian 

Rasmussen (BR), Lillian Krarup (LI), 

Mads Medom Madsen (MA) 

Elevrådet:  

 

Afbud: Monika Bukhave Fruergaard, 

Trine Hvidbjerg Kryger-Jensen 

 

Fraværende:  

 



1. Temadrøftelse (30 min) 

 

Hej skolebestyrelse 😊 
 
Håber jeg skriver til de rette. Er blevet 
opfordret af bl.a. min søns lærere til at 
skrive til jer vedr. lektiehjælp på 
Snejbjerg skole. Vi har en dreng som fx 
ofte i matematik ikke når det han skal, så 
vi har herhjemme en del lektier at skulle 
følge op på. Det skal siges at vores søn i 
3 klasse har udfordringer med 
koncentration og det hænger 
selvfølgelig sammen. Jeg tænker ikke, at 
han er det eneste barn på Snejbjerg 
skole, som kunne have gavn af 
lektiehjælp i skolen. Det hjælper både os 
forældre og ens barn, da de jo også ville 
få mere kvalificeret hjælp i skolen. 
Derudover er det ofte også nemmere for 
børnene, når det kommer fra en lærer, 
specielt når man snakker om børn med 
udfordringer. 
Jeg ved, at de har det på Engbjergskolen 
og derfor vil jeg gerne sende et ønske 
afsted til jer om, at lektiehjælp skal være 
tilgængelig her på skolen, for de børn 
som har behovet. 
Mvh en forælder 
 

Drøftelse omkring lektier, lektiehjælp  

generelt, herunder evt. behov for en 

lektiepolitik. 

 

Bilag: 

 

Temadrøftelse af lektier.  

 

Når vi næste skoleår afkorter skoledagen, så er det studietid, der 

forsvinder fra skemaet. Derfor er det vigtigt at få en drøftelse af 

effekten af lektier. 

 

Drøftelse af forældrehenvendelsen. Anja sender et svar til 

forældrene.  

 

Drøftelse af lektiehjælp i SFO’en eller i skoletiden.  

 

Drøftelse af en evt. lektiepolitik. 

Hvor meget er det rimeligt, at man har for som lektier på de 

enkelte klassetrin? 

Lærerne skal komme med input til dette og det skal tages op i 

skolebestyrelsen i det nye skoleår. 

 

 

2. Elevrådet. (10min) 

 

Nyt fra elevrådet. 

 

Elevrådet planlægger en sommerhyggedag fredag d 10. juni fra 

kl. 12.23 – skoledagen er forbi. 

De har planlagt en masse gode aktiviteter for dagen og en 

fællessamling dagen før. 

De spørger skolebestyrelsen om lov til at bede Bjarne have en 

bod åben og sælge chips og slush-ice. 

Der er ros til elevrådet og opbakning fra skolebestyrelsen til at 

gennemføre arrangementet. 

 

3. Skolebestyrelsens principper. (15 

min) 

 

Drøftelse og revision omkring princip om 

SFO. 

 

Bilag: 

Princip om SFO 

Redegørelse omkring Princip om SFO 

Princippet skal deles op i princip og handleplan og skrives ind i 

skabelonen for principper.  

 

Princippet skal revideres, så flere af pindene i handleplanen skal 

tilføjes til selve princippet. 

 

Handleplanen skal revideres i SFO’en og ikke være en del af 

princippet. 

Madordning skal tilføjes. 

Lektielæsning er muligt men frivilligt. 



4. Brug af Mobil og Ipad i SFO (20 min) 

 

Der kommer stadig en del på børnenes 

brug af mobil og tablets, kan brugen 

minimeres yderligere? 

Børnene sidder med dem om morgenen og 

igen lige efter endt skoledag.  

Lærerne til eleverne af morgen SFO børn, 

vil meget gerne have afskaffet brugen i 

morgentimerne, da det tager af deres 

ressourcer. Ledelsen skulle gerne være 

blevet informeret om dette.  

 

Der er i 2 årgang blevet kigget på 

YouTube, som har påvirket negativt på 

nogle børn (uhyggelige klovene o.lign).  

 

Jeg ved at man i andre SFO’er ikke 

tillader brugen af egen mobil og tablets. 

Men at man efter ca kl 16 kan få lov til at 

sidde med SFOs tablets - da man herved 

nemmere kan styre brugen og indhold.  

 

Drøftelse af ovenstående fra Monikas 

mail. 

 

Mads fortæller, at SFO’en på et personalemøde allerede har 

drøftet brug af mobil og tablets.  

Særligt om morgenen har det været en udfordring med 

mobilerne. Derfor er det besluttet, at der efter sommerferien skal 

være mindre skærm-tid. Der skal ikke være mobil eller Ipad-tid 

om morgenen. Der vil i stedet være to aktiviteter om morgenen: 

hallen eller kreativ aktivitet/lignende. Hallen er allerede åben nu 

to morgener om ugen og det er en stor succes. 

 

Drøftelse af forskellige muligheder for ændringer. 

Skal mobiltiden flyttes til sidst på dagen frem for lige efter 

skoletid? 

Skal vi fra skolebestyrelsens side anbefale, at børn i 

indskolingen slet ikke har mobiler med i skole/SFO? 

Mads vender de forskellige muligheder med personalet i 

SFO’en  

 

Personalet i SFO har været til et foredrag ved Christian 

Mogensen fra Center for digital dannelse – dette kunne være en 

rigtig god mulighed til et forældreforedrag. 

 

Når vi skal drøfte digital dannelse, skal vi være opmærksomme 

på forældrenes rolle som rollemodeller. 

 

Pause 10 min  

5. Trafik (25 min). 

Kan vi få en afklaring på hvor vi står i 

forhold til sikkertrafik omkring skolens 

matrikel, og komme i gang?  

 

Hurtige og her og nu løsninger, som 

skolen selv skal og kan klare: 

 

- skilte på cykel parkering ifht årgang  

- få etableret flere cykelparkeringer ved 

førskoleindgangen 

- få etableret løbehjuls parkering 

- få cykler fra hovedvejen, som pt kører på 

vejen hen til hal-indgang bagom skolen 

 

Hvad kan vi nå, så det står klart inden det 

nye skoleår? 

 

Derudover skulle skolen have fokus på 

sikkertrafik ved skolen, med alle årgange. 

Bliver det lige før eller efter 

sommerferien? 

 

Ovenstående er fra Monika´s mail om 

sikkertraffik. 

 

Bilag: 

 

Der er udarbejdet forslag fra forvaltningen og indkaldt til møde i 

næste uge vedr. Nørretanderupvej. Her er Hallens bestyrelse og 

borgerforeningen inviteret med. Monika deltager også fra 

bestyrelsen.  

Det er planen, at der skal være noget klar til efter sommerferien. 

 

Oplæg til trafikpolitik laves af færdselskontaktlærer Helene og 

Lillian. 

 

Skilte på cykelparkering er nem at iværksætte. 

Parkering til løbehjul foreslås lavet op ad træværkstedet. 

Der skal kigges på etablering af flere cykelparkeringspladser. 

 

 

 

 

 

 



6. Kommende skoleårs planlægning (10 

min) 

 

Orientering og drøftelse omkring 

kommende skoleår.  

 

Herunder lokalefordeling i forbindelse 

med skolestart. 

 

 

 

Der er fagfordeling på skolen i morgen.  

Der er ansat 4 lærere til ansættelsessamtalerne. Der skal 

ansættes endnu en  lærer til indskolingen.  

 

Lokalefordeling er en udfordring, da vi jo skal have tre 

børnehaveklasser efter sommerferien. Forskellige muligheder 

har været i spil (førskolen, Ung Hernings lokaler), som alle ikke 

er mulige.  

Lærerne er kommet med forskellige bud på hvordan klasserne 

kan fordeles. 

 

SFO’en er også udfordret af lokalemangel og her flytter klubben 

over i Ungdomsskolens lokaler.  

7. Skolebestyrelsesvalg (15 min) 

 

3 nuværende medlemmer er genopstillet 

og valgt og 2 nye er opstillet og valgt, men 

dermed er der kun 5 forældrevalgte 

medlemmer og enten mangler der to 

medlemmer og der skal søges/laves 

suppleringsvalg eller beslutning om kun 5 

forældrevalgte medlemmer i 

skolebestyrelsen. 

 

Bilag: 

 

Nye medlemmer: 

Carsten Keller 

Birgit Torbøl 

Fortsættere: 

Niels Røjkjær Dalmose 

Marlene Damgaard 

Monika Bukhave Fruergaard 

 

Der skal gøres et forsøg på at skaffe to medlemmer til, måske 

særligt iblandt de nye forældre i 0. årgang og 7. årgang. 

Der skal laves et skriv til forældrerådene med en opfordring til 

at finde et skolebestyrelsesmedlem. Marlene og Niels laver en 

kort tekst, der kan sendes.  

8. Referat, opfølgning fra sidste møde, 

siden sidst, orientering og meddelelser. 

(10 min) 

 

- Seneste Samrådsmøde 

- Økonomi SFO og skole 

- Gårdvagter 

- Ansættelser 

 

Bilag:  

Økonomioversigter skole og SFO 

Anja var til samrådsmøde d. 4/4 i Sdr. Felding. Hele Børne- 

familieudvalget var med til mødet og de præsenterede byrådets 

pejlemærker.  

Der er fokus på at alle skoler skal fortsætte og ingen lukkes i 

denne byrådsperiode.  

Inklusion er fortsat på dagsordenen.  

Renovering af eksisterende lokaler. 

Besøg på skoler. 

 

Evaluering af bestyrelsesarbejdet. 

Der er rekrutteringsproblemer til samtlige skolebestyrelser. 

Forslag om introforløb til nye medlemmer, platform på tværs af 

skolebestyrelser. 

Tour de bestyrelse blev drøftet. 

Høringssvar. 

Dansk som andetsprog med udgangspunkt i ukrainske børn i 

skolerne.  

 

Ukrainske børn. På Snejbjerg Skole er elev nr. fire på vej. 

 

Gårdvagter har været drøftet på et fælles personalemøde og er 

sendt til videre drøftelse til afdelingsmøderne. 

 

Økonomiudskrifterne blev gennemgået af Brian. 

Forbrugsafgifterne er steget voldsomt. 

Ellers ser det fornuftigt ud både i skole og SFO. 

 



9. Eventuelt. (5 min) 

 

Note: responstid på Aula kunne indgå i princip for skole-hjem-

samarbejdet. 

Fortsat drøftelse om digital dannelse udskydes til senere møde 

 

10. Næste møde. 

 

Næste skolebestyrelsesmøde flyttes til torsdag d. 9. juni 2022 kl. 

18.30-21.00 

 

Til dagsorden: årshjul og møderække 

 

 


